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The Senate Select.Committee on Intelligence is,conducting a

limited inquiry into certain leads which the Church Committee ' —

dld not have tlme to finish checklnq out.  The Committee is

cwtings ey ! (N"ﬁ-e vfSCL ) o |
also hether or Mr., Roseé&li's murder

appearances »
was related in any way to his xaskxmanx before the Co ttee. o
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MEMORANDUM . | _ October 1, 1976
TO :* Bill Miller, Mike Madigan, Howard Liebengood,

Mike Epstein and Ed Greissing
FROM : Rick Inderfurth

SUBJECT: Meeting with Senator Harf

I've set up a meeting with Senator Hart for Wednesday,
October 6, to discuss where we go with the JFK inquiry. The
meeting will take place here at 10:30 in the morning. Please
let me know if for any reason you cannot attend. The meeting
should go for about an hour to an hour and a half. '

DocId: 32423629 Page 13
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SUBJECT: . ASSASSINATION OF THE PRESIDENT T 2 _((,‘ g’-r» B
' . ; _ } o R '
I had a long talk this mornine with Congressman Gerald R, (Gerryhlord
(R, - Miciiigan) in his office. He asked that I come up to sce him. Upon arriving he —

told me he wanted to talk in the strictest of confidence. This was agreed to. - s

e e P .. e -

v

| —

ad

' : .
co -1 Ford told me he was somewhat disturbed about the manner in which N
Chicf JusticT 7arren was carrying on his Chairmanship of the Presidential Commission.
He explained that the 1i-3 mistake that Warren made was his attempt to establish a
\”one man commission' by appointing a Chief Counsel, Varreir-Olney, that was his own
protege. Ford stated that after the mention of Olney's name by the Chief Justice, at ™
their {irst meeting, Allen Rulles, former Director of CIA, protested quite violently. T
3ecause of Dulles' protest, the other members told Warren that they would like to know . i
ore obout Olney prior to giving their consent, - . Yt
: : o D ‘ ) F‘
On the occasion of their second meeting, Ford and Hale f3ocgs joined .‘\;\ :
w” MDulles, Hale Roggs told Warren flatly that Clney would not be acceptable and that ~
he (Fogas) weuld not work on the Commission with Olnev. Warren put up a still
argunicnl out a compromisc was mnade when thgname of Lee Rankin was mentioned.
Warren siated he knew Rankin and could work with him. . _i - ... i e '
, o E IR R ST F A M et AR
1 . Ford told me that he was currently having problems inasmuch as the
majority of the members of the Commission desired to go along with the recommendatio
made in Deputy Atlorney eneral ifatzenbach's leiter to the Commission dated 12-9-63:',
In this lctter, Katzenbach recommended that the Commission make an immedaiale |
press relcase pointing out that the FBI report clearly showed there was no internationat.
§ . conspiracy or collusion and that Oswald was a loner. Ford stated he was a minority ok
1l one that did not want to cive out any press releasc until the Commission had had a 3

} 1] thorough opportunily to roview and discuss the FBI report. (I noted that the report was,

! on his desk at the time of our meecting. ‘ : , 3
! .
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i 'and it, therefore, “vould be quite unfair for the Commission to take a stand prior to
,lﬂ the evidence being turned in. Ford stated this was his point entirely and that

I source of CiA's in Mexico had seen money exchanue hands between Oswald and an

4 unknown Cuban Negra. Ford stated this excited him greaily inasmuch as it definitely
1. ‘ended to show there was an international connection involved in the assassination « f
i the President, | min; rilomnen  Sawr Seaarsandeuo)

§ (**i

! _/ . \ ) " . B i‘
DeLgzcn to Mohir  12-12-63
ReM Assassination of the President

- T'told Ford in strict confidence that the Director concurred with his o
viewpoint, I mentioned that our investieation thus far had conclusively shown that S
.Oswald operated by himself and that Ruby additionally was a loner, However, FBI
nvestigation was still pending on a large number of rumors, speculation and gossip

3

although he was a minority of one he intended to stick to his point. *
Ford told me that John xicCone, Director of CIA, had, approximately

one week ago, gone up to his office and told him that CIA had uncovercd some _ ) oo
"startling information" in the Oswald case, McCone procecded to tell Ford that a

e

———— Vv Sl U2 N ! _
I told Ford that apparently McCohe had failed to follow up on this matter.

. , . ) A . . A —
. I mentioned that CIA's source had recanted his story and had indicated that_itwas a

~ hought it should be doie. He also asked if he could call me from time to time and i

L

54

dament of his BindiTOHT0N, However, 1o prove the unstable tendencies of this source, r
die source had later claimed that he was actually telling the truih. I pointed out that we - |
T sU Chineiny 5ulie ansics ol_tns, however, tnc CLA seurce was obvicusly eiliier”

}
PO oo ¢

» 8”7 Ve or somewhat ol A psychcpatnic liar., Tord stated he could certainly see this.

des 7)) ot - ) - . o . . S -
W) DA 'LU'\-\,-Z_) A4 A,.L-m*./_«'/}u s- ANF _
Ford indicated he would keep me ihprouchly acvised as tb the aciivitics of

fie Commission. He stated this would have to be on a confidential basis, however, he

: : A . . . o ) R
traighten out questions in his mind cencerning our investigation. I told him by all

aeans he should do this, He reiterated that our.relationship would, of course, remain
-onfidential, ' .

We have had excellent relations with Congressman Ford for many years. -
‘e has been given an autographed copy of the Director's book "A Study of Communism" :
:nd has been in touch with my office on numerous occasions in the past, : _

- -y

. \ er————
v e e ——

. ) ' . ' : : L\ N\F'“;'
LTION: ‘ ’ ' : ¥ SV gD
. : - -2
Contactk will be maintained with Congressman IF'ord, P,i‘d:' " ,J’ ‘ 4
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My Turn

Kennedy and the Cuban Connection

Conspiracy theories are fashionable,
sometimes even fruitful, as in the
case of Watergate. So it is not surprising
that recent revelations of the Senate In-
telligence Committee have resurrected
an old question: what connection, if any,
did the Castro government have with the
assassination of John F. Kennedy?
Current speculation is that the Cuban
dictator, having leamed of CIA plots
against his life, decided to strike back,
returning violence for violence, with
consequences that are now history. In-
deed, the recent report of the Schweiker-
Hart task force, while finding no hard
evidence to support this theory, did un-
cover some interesting new leads. More
than that, it established that a CIA-FBI
“cover-up” had deprived the Warren
commission of vital information that pre-
vented it from seriously exploring the
possibility of Castro’s involvement and

. that consequenty—there is no longer any

reason to have faith in its picture of the
Kennedy assassination.” ,

And so we may well have a reopening
of the inyestigation. At last.

Given all this, it seems appropriate to
examine the record of the period. A small
but interesting body of published testi-
mony and reminiscences describes and
amply documents a little-known cam-
paign of accommodation launched by

“\Washington and Havana in the weeks

preceding that fateful day in November
1963. Actually, the origins of this tenta-
tive and ultimately ill-fated rapproche-
ment may be traced to the previous

wpring. when Castro, increasingly de-

pendent on his Soviet sponsors, found
himself obliged to embrace the banner of
“peaceful coexistence” in order to obtain

cconomic and military agreements need-
¢d to assure the continued development

of his revolution. In practical terms, this
meant the normalization of relations
with the United States. '

A MESSAGE FOR CASTRO

It was not until September 1963, how-
ever, that this campaign began to show
results. At that time, William Attwood, an
adviser to the U.S. delegation to the
United Nations, told his superiors he had
word that Castro wanted an accommoda-
tion. John Kennedy got the message and
approved a “discreet contact” with the
Cuban U.N. representative, Carlos Le-
chuga. Subsequently, communications
were established and meetings held

Donald E. Schulz

to discuss the prospect of negotiations.

By early November, Kennedy had de-
cided to push toward an opening with
Cuba in hopes of taking Castro out of the

Soviet fold and erasing the memory of

the Bay of Pigs. The Americans soughta
meeting to draw up an agenda for later
discussions. On Nov. 18, this message
was transmitted to Havana. Shortly
thereafter, Lechuga was instructed to set
forth such a plan for U.S. consideration.

Even as these developments were un-
folding, a second dialogue was taking
place through an unofficial envoy—the
French journalist Jean Daniel. On Oct.
24, Kennedy had received Daniel in the
White House. The President, it seems,
had learned of the Frenchman's forth-
coming visit to Cuba and had decided to
seize the occasion to send Castro a mes-
sage. The essence of this communication
was a strong hint that the United States
would be willing to normalize relations
providing certain conditions were met.
What were those conditions? One, clear-
ly, was an end to Castroite subversion.
The U.S. had a special responsibility to
contain Communist expansionism. As
long as Havana continued to export revo-
lution, the economic “blockade” of the
island would remain in effect.

" ACCOMMODATIONS

"Beyond this, not much was definite.
The American negotiating position had
not yet been worked out. Even so, hints
of possible Cuban participation in the
Alliance for Progress and of the desire of
the United States to see a decline in
Soviet influence on the island suggested
further avenues for discussion. -

Bearing this message and an invitation
to revisit the White House upon his re-
turn, Daniel set off for Cuba. There he
found a remarkably receptive Fidel Cas-
tro. Indeed, during the course of a six-
hour interview the lider mdximo found
occasion to praise the American Presi-
dent for his sincerity, realism and “good
ideas”: Kennedy might yet understand
that there could be “coexistence be-
tween capitalists and socialists, even in
the Americas.” Castro was convinced

that normal relations could be restored

“on the basis of mutual respect for sover-
eignty.” His country needed peace in
order to concentrate on the socio-eco-
nomic tasks of the revolution. The issue
of subversion would not be an obstacle.
Cubans would naturally “feel solidarity”

.other lands.. But ul-

with their revolu-
tionary brethren in

timately, each na-
tion would have to
determine its own
destiny, and “if they
choose regimes oth- -
er than ours, this is not our business.”

This was two days prior to President
Kennedy's death.

I mentian these developments be-
cause they provide an important—and .
perhaps crucial—frame of reference for
Congressional investigators and the pub-
lic alike: They are not, of course, proof of
innocence. But they are suggestive:
would Castro have been so intent on
coming to terms with a man he was
conspiring to kill? One may seriously
doubt it. In point of fact, the assassina-
tion would bring a quick end to Washing--
ton’s interest in accommodation.

POSSIBLE SCENARIOS

Still, this is not to rule out the possibil-.
ity of a “Cuban connection.” Govern-
ments often behave in inconsistent and
self-defeating ways. Indeed, even as the
Kennedy Administration was
these first covert steps toward rap-
prochement, the CIA was engaged in an

attempt on Castro’s life. If, due toa lack

of political control and a prevailing at-
mosphere of cold-war hostility, U.S
agents could be conducting such activi-
ties in direct conflict with Presidential
policy, it is not difficult to imagine simi-
lar distortions on the Cuban side. Only a
few weeks earlier, Castro had publicly
denounced U.S.-sponsored assassina-

_tions and even threatened retaliation.

Might not some overzealous security of-
ficials have taken this for tacit authority
to set up a “program of elimination”?

But all this remains speculation. It is. -

possible to envision any number of sce-

narios that might have led to the fatal.
events of Nov. 22. In lieu of hard evi- -
dence, however, itseems only fairtogive -
Castro the same benefit of the doubt that
Kennedy has been accorded—namely,
that he be considered innocent until
proved guilty. It is hoped that the inves-
tigations to come will proceed on the
basis of that assumption. N

Schulz, a Ph.D. candidate in political
science at Ohio State University, is writ-
ing a book on the Cuban revolution.

”

September 6, 1976
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PART TWO: JiM BRADEL

One of the most incredible bodies of recent information
concerning the alleged conspiracy to assassinate President
Kennedy 1is largely based on the investigative research

~done by Peter Noves, a former CBS Producer and top inves~- ..

tigative reporter.

Last year, Noyes published a book, Lcgacv of Doubt, which
summed up many of his findings, and which generally outlines
what Moyes believes was heavy anla involvement in the
assassination., The lNoyes book is almost entirely factual

and is largely based on substantiated information such as
police records provided by the FBI, the Los Angeles Police
Department, the California Attorney General's Offlce and
Texas police off1c1als.

Though the loves book (like most recent assassination books)
did not sell well or receive much press attention, it has
been regarded as a. valuable contribution by most of author
Noyes' fellow Warren Commission critics,

"It can definitely be sald that almost all of loyes' findings,

particularly with respect to his main character Jim Braden,
have been factually substantiated and are solidly establlshed
by official police records.

BQ51cally the Noyes book outlines the background of a
mysterious man who was picked up by the police at the scene

~of President Kennedy's assassination just minutes after the

shooting. The man was apprehended by a Dallas policeman who
thought he was behaving suspiciously. The man, who identified
himself under the false namc of Jim Braden, waa released
shortly thercafter following brief questioning by the Dallas
Sheriff's Office.

Author Noves uncovered the story of Jim Braden and his
true identity during five years of investigative research.

And it is Jim Braden's true identity and his iropic misfortune
of bclng picked up at the scene of the assassination for
"looking suspicious" that the  Warren Commission critics now
believe ranks with James WcCord s mistake of leaving masking
tape on the doors during the Watergate break-in as the ultimate
fatal slip-ups in the two conspiracies.

DocId: 32423629 Page 21



For Jim Braden, whose true identity is Eugene Hale Brading,
is a man with singularly awesome direct ties to the highest
levels of the Mafia. Of all the Mafia figures connected to
the syndicate's crucial security and enforcement activities
of coercion, maiming, intra-syndicate assassination and
outside murder contracting, Jim Braden appears to be an
indispensable ‘1link - or leader - of organized crime's

far flung network of "controlled violence" specialists

and professional hit men.

Braden's involvement with the Mafia's highest echelon
"enforcers" has spanned the continent from coast to coast
‘and covers virtually everv national crime syndicate juris-
diction. According to federal authorities working with the
Justice Department's organized crime strike force units, and
according to other high government sources cited by author
'lloyes, Jim Braden is now serving as personal courier for
Meyer Lansky. ’ o

The importance of this mysterious man who was picked up
under a false name across the street from the Texas Book
Depository just moments after the shots were fired on
November 22, 1963 cannot be overemphasized.

Though there were several innocent witnesses or bystanders
in the area of the assassination who were also arrested or
brought in for questioning by the Dallas police, all of whom
were shortly relecased like Jim Bracden, his presence there at
that precise moment does in fact raise an incredible specter,
and may indced have becn the monumental slip-up that critics
of the Warren Commission now attest to.
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Jim Braden's Arrest On lovember 22

Deputy C.L. Lewis was one of the first Dallas police
officers on the scene.at the Texas School Book Depository
following the assassination.

ithin just minutes after the deadly shots were fired,
Deputy Lewis confronted a man across the street from the
Book Depository, . a man whom Lewis thought was "acting
susp1c1ougly "

Deputy Lewis questioned the man for several minutes before
taking him to the Sheriff's office for further interrogation.
The man identified himself as Jim Braden, and said that he
was in the oil business in Beverly Hills, California. Deputy
Lewis beccame even more suspicious over the way the man first
tried to identify himsclf. Instead of nroducing his driver's
license, the common means of identification, the man pulled
out a gasoline credit card instead.

The man who identified himself as Jim DBraden strongly protested
when Deputy Lewis told him that he would have to take him in
for further 1nterrogatlon. ' '

At the Sheriff's office, Jim Braden agreed to make a voluntary
statement, Braden, then 48, told the police that he was in
Dallas on oil business and had been there for two days. He
said he was staying at the Cabana liotel, s short distance away
from the scenc of the assassination. Braden said he had been
walking down the strecet by the Texas Boolk Depository at the
time of the assassination and had been looking for a taxi cab.
Jim Braden further stated that he was confronted by Deputy
Lewis inside a building across the street from the Depository.
during an attempt to make a telephonc call Lollow1ng the
shooting. :

Braden was shortly thercecafter released by the Dallas Sheriff's
office. Draden was not fingerprinted, nor was any check made
of possible criminal records relating to hinm.

Two months later, in late January cf 1964, Jim Braden was
interviewed by two FBI agents at his office in Beverly Hills.
The Warren Commission's investigation was then in full swing
and witnesses to the assassination were being questioned by
the I'BI and other authorities., In his FBI interview, Braden _
gave the same account as he had given to the Dallas police on

.the day of the assassination. The FBI's official report on

Braden's interrogation further stated, that, "“Braden has no
information concerning the assa351natlon and both Lec }arvey'
Oswald and Jack Ruby are unknown to him."
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Jim Braden's True Jdentity Emerqges

In early 1909, Peter lloves, the investigative reporter

whose book covers much of the information regarding Jim
raden, began investigating the mysterious California

noil man.ll

iToyes originally received a tip about Braden from a

former FBI agont who.was then aiding District -Attorney

Jim Garrison's investigation of the Kennedy assassination.

The FBI man told Uoves of Braden's presence at the scene of

the assassination at the time of the shooting.

lioyes soon found that Jim Braden was no longer at cither
of the addresscs that he had given the Dallas police, and
had left no forwarding addresses.

lioves then had the California Department of Motor Vehicles
“run a check on the license number that Braden had given to
the Dallas police at the Sheriff's office following the
assassination. llotor Vechicles told Yoves that Braden's
license (H1751755) had becen rencwed by Braden in San Diego
countyv in lovember of 1966. Braden has also listed new
"husiness and home addresses, which interestingly were over
a hundred miles apart.

The Department of llotor Vehicles' records on 'Jim DBraden
also showed that "Jim Braden" was not recally his original
name. The license had actually been issued in the 1950°'s
to Fugene llale Drading, which is Braden's true identity.

Oon September 10, 1963, just ten weecks before the assassination,
ugene !lale Brading had notified the Department that he had
legally changed his name to Jim Braden, and he requested a

new license under that name. The license was granted.

Intrigued by the fact that Jim Braden was really a false
identitv assumed by iugene Brading, investigator XNoves
contacted the Intelligence Division of the California
Attornev Gencoral's Office, and had a check run on the
‘mysterious Brading. '

oves was told. that Zugene Hale Brading "is a real bad guy.
e‘s got a long rap sheet and apparantly has liafia connections.”

»-l I-#

'Loycg shortlv thercafter obtained a copy of Eugene Brading's
(Jim Braden's) pollce records.
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The Drading "rap shect" contained an incredible 35
seperate entries covering virtually every phase of
criminal activity, including mail fraud, cmbezzlement,
operating a gambling house in lMiami, car theft, shop
lifting, rcceiving stolen wroperty, and sclling wartime
gas ration coupons on the black market.

llost of thesc arrests had been made under the name of
Zugene Hale Brading, but the police dossier on him also
showed a handful of other aliases, including iHarry Eugene
Bradlev, Gene Brady, James Lee Cole, James Bradley Lee,
and inevitably, Jim Braden. '

"Jim Braden" was the last entry shown on Brading's
records. ' : ' -

Incredibly, investigator Noyes found that due to the fact
that the Dallas rolice had not fingerprinted Jim Draden or
run 2 make on him, his truc identity of R“ugene Brading was
never discovered by the FBI or the Warren Commission at the
time of their investigation of the assassination. The Warren
Commission had only routinely included ‘Braden's short state-
ment about being in Dallas on "o0il business" in a volice
"exhibit on witnesses contained in Warren Commission (earing's
Volume XIXN., Jim Braden and his story had been accepted at
face value. :
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Jim Braden (Zucene Bradinag) Jnd The liafia

Investigator Hchs began a thorough invesfigation of
Braden based upon all available police records and
docuncnts.

What soon clearly cmerged was a long record of involvement
by Braden (Brading) with many of the most notorious Mafia
leaders in the nation, a record of closc association with -
key figures in the national crime syndicate,

Following a string of arrests in the 1940's, dating all
the wav back to his young adulthood, Eugene Brading had

" moved to Bl Paso, Texas, in 1950.

(BRADING AND PERIEIRA)

»

In E1 Paso, Brading became closelv associated with Victor
Pereira, a man wvho was a close associate and confidante of
scveral Mafia members. Brading ahd Percira became involved

in a number of =zchemes involving marriage to and cmbezzlement
of wealthy widows.

In 1951, Brading and his close friend lercira were arrested
by the FBI in New York on a fugitive warrant issued in Texas.
The two men were charged with embezzling over 550,000 from

~a wealthv widow whom Percira had marricd shortly before

fleeing with her money. Brading and Percira were soon con=-
victed of the charges and wcre cach scntenced to 12 years
in prison. '

 llowever, Brading and Pereira were out free during the three

vears of their appeals, and Brading was later paroled in 1959
after having served just five yecars of his sentence.
(BRADING AND THE SHALDOIES)

Durinag the three vears of frecedom under their appecals of the
convictions, Crading and Percira left Texas (following still

~another fleccing of another wealthy widow) and moved to

Denver, Colorado. _ _ »

’
In Denver, Brading became very closely ascociated with

two leading llafia bosses in the Rocky lMountain area, Clyde
and Gene Smaldone.
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The Smaldone brothers, who were also known as "Checkers

and Flio Flon," were the Mafia leaders in charge of the

syndicate's vending-machine market which stretched from

the Rockics all the way to Chicago. Police records show

that at one time, the Smaldones virtually controlled the
entire Pueblo arca of Colorado.

The Smaldone brothers were notorious for the brutal brand

of violence they practiced. in their operations. Brading
‘(Craden) becane involved in manv transactions with the
Smaldones and became a close personal friend. Several years
later, after Brading finallv went to jail for the embezzlement
of the Texas widow, the Smaldone brothers regqularlyv wrote

to him in prison, sceking his advice on various financial
natters. : '

(BRADING AND CLARK ALID B.-\UIL"\H)

Brading and his friend Pereira later moved to Beverly iills
in California. Shortly thercafter, Brading inevitably came
under investigation by the Los Angeles Police Department
Intclligence Division's liafia specialists. '
In particular, the LAPD interest . in Brading was focused on
his close association in Beverly i1ills with two "oil specu-
lators" from Miami, Arthur Clark and Rogecr Bauman. Clark
and Bauman were notorious ltafia figures with long police
records.

Brading's friend Clark had been one of the ton leaders of
the famous lPurple Gang of the Hafia, which had oncrated

out of Detroit and Youngstown. The Los Anccles police had
nlaced Clark and Bauman under tight surveillance and had
compiled extensive information on their friendship with
Brading. -

In 1956, the Chief of Intelligcence of the LAPD, Captain
James Tamilton, sent a letter to the Crimec Commission of
Greater liiami seeking information about Clark, Bauman, and
Brading. :

Cantain Hamilton, who was known as onec of the foremost :
cxperts on the Mafia in the nation, asked the liami Comniscion
(wwhich was conducting cxtensive investigations of the Mafia)
to inform him as to the involvement of several associates of
Clar)k and Bauman.

Among those named was Eugene.Brading.
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Captain Hamilton's letter stated:

"This Department has under lnvestlgatlon Arthur
Lewis Clark, Sr., FBI 3709253, and a Roger Bauman.
These men arc representing Lhcmsclvcs as officieals
of the Sunbzam 03l Companv, 212 Roosecvelt Theater
Building, liiami Beach, and both are spending moncy
very lavishly."

"Clark has been arrested several times and has been
associated with many confidence men and hoodlums such
as James Fratianno, Victor Perecira, Zuqgene Lhdlnq
Clarence Rhodes, vphen Sambor and the Siraldone
brothers of Dcnvcr

Az investigator Peter ijoves points out, the men listed
with Brading in the letter, represent a virtual "VWho's Tho"
of organized crime leaders between California and the lMidwest,

(‘BRADING AUD FRATIANIO)

Of thesc top liafia men listed with Brading (Braden) perhans
the nost important one is James Fratianno, also widely known
as "Jimmie The VWeasel.," TFratianno was known as perhaps the
Mafia's highest ranking executioner in the nation.

In 1959, in his tcstimohy before the Rackets Committee of
the California legislature, Captain llamilton, the Chief of
LAPD Intelligence, stated that,

"¥le have long conolcorcd r‘ratianno to
pce the eXCCquoncr for the Iafla on
the Vcst Coast,

Captain Hamilton told the Raclets Committec that hiS'Intelliqence
Division had linked Jlnnlc Pratlhnno to at lcast sixteen ifafia
cxecutions,. )

Fratianno had once been arrested for the attempted assassination
of Los Angeles Mafia head Mickev Cohen in 1949, Cohen had
survived the bloody chooting which took the life, of one of

his licutenants. Fratianno was later relcascd dué to insuf-
ficient evidence. Fratianno used the alibi that he had been

at the home of lafia associate WMNick Licata the night of the
shooting. Licata later became the new head of the Los angeles
Mafia, and, perhaps significantly, was later given control of
the ma;la 1n Dallas, Texas.
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Jimmie Fratianno was also susnected of complicity in
the nmurders of two men in 1951. Two men who made the
mistake of robbing the lafia's Flamingo Hotel in Las
Vegas werc found decad in a parked car following the
robberv. Both of their skulls had becen shattered bv
bullets fired behind the ear, apparantly in true Hafia
fashion.

Fratianno had also becen linked to the famous nurder of
IlTarry “Hookv" Rothman, who had been another close
associate of liickey Cohen, the Los Angeles llafia head.
Also, Fratianno was also linked to the disappcarance of
another top member of the Hickeyv Cohen gang, Frank liccoli,
Iiccoli had mysteriously vanished following a late dinner
at Fratianno's home one night.

Fratianno was also linked to the brutal murder of a business-
nan in northern California in 1952. Thomas Keen, a wealthy.
gambler, had apparantly welched on a $20,000 gambling debt
that he owed the ilafia, and was blown to bits from a dynamite
charge hidden under the hood of his car. ‘
Fratianno later scrved a six year prison term (1954-1960) for
extortion. In later vears Fratianno hecame the central figure
‘involved in LOOK magazine's "exposc" of San Francisco Mayor
Joseph Alioto's alleged iHafia connections. LOOK alleged that
Fratianno had become a close friend of Hayvor Alito and that

the lavor had arranged for Fratianno to receive loans of over
$105,000 from a bank wherc Alioto secrved as Chairman of the
Board. Alioto admitted that Fratianno was a "casual acquaintance"
of his, but denied that he had used any influence in the loans.
The liayor also said that he had not known that the notorious
Fratianno was a ncmber of the lafia.

—~

BRADIIG AlID LELTZ:=ER)

“hile in Los Angeles, Brading (Jim Braden) also became
connected. with top Mafia leader IHarold "lianny" leltzer.
The LAPD Intolligcncc_Division had oricginally become

awvare of Brading's closc relationship with licltzer when
2rading's name was found on lieltzer's Christmas card list.
lMeltzer was widelv known as one of the most powerful MNafia
leaders in the cntire nation. ' o
The U.S. Scnate Rackets Committee identified Brading's
friend lieltzer as a ton Mafia boss in the arcas of union
rackecteering and narcotics.
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"iieltzer now is reported to operatc a large

bookmalking and prostitution syndicate in

California. A major figure in the organized
underworld, he is known to all the inportant

narcotics trafficliers throughout the United

States. He has also ovperated in’ Oklahoma,

Teras, Baltimore, iiami, Las Vegas, DBoston, .
and various areas of Canada, Cuba, liong Kong, ' S
Japan, Hawaii, and the Philippines." '

(BRADIIIG AIID THE SICAS)

In Los aAngeles, Brading also became closely associated with
vet another top liafia operation. Brading becane a close
friend and associate of the notorious Sica brothers - Joe,
Freddie, and Geoorge. The Sica brothers were particularly
brutal syndicate members specializing in narcotics.

In 1950, the U.S5. &ttorney in Los Angeles accused Brading's
“friends, Joe and Freddie Sica, of heading the single largest
narcotics ring in the United States. C

The Sica brothers were shortly thereafter brought to trial.

. On the night before the trial oncned, the government's ‘
star witness, an informant rnamcd Abe Davidian, was nmysteriously
shot to death in his mother's home in Tresno. The nurder was
never solved and the Sica brothers were soon released for

lack of cvidence,
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Jim braden: Possible Link To Jack Rubws

The same inadequaté investigative work wihich led the
tlarren Commission to largely overlook Jack Rubv's solid
Mafia involvement, apnears also to have been responsible
for the failure to uncover Jim Braden's true icdentity of
Zugene Brading during the official investigation into the
 Kennedy assassination. o '

As shown in theo previous account of Jack Rubv's very
substantial ties to the liafia, Ruby was particularly
involved in the syndicate areas of gambling and narcotics.

But bnvond the nultiplicity of evidence which 1nd1catca
that Jack Rubv and Jim Braden were both important hafia
figures opcrating in the same general arcas, at the same
ghn ral times, there is another sinale nicce of evidence
which nlaces both' ‘uby and Braden at the same place on the
day before the assa ssination.

Evidence indicatcs that both Jim Braden and Jack Ruby
vigsited the Dallas offices of the H.L. flunt 0il Company
on the afternoon of llovember 21, 1963, just twenty four
hours bhecfore the President was murdered. Obviously any
link which placaes both Braden and Ruby in the same place
at the same time on the day beforc the assa ssination does
of course raise further significant questions about a
possible rclatlonshlb between the two men.

Jim Praden received nermission from the U.S5. Board of
Parole in Los ~naecles to make a trip to Dallas, Teitas on
Yoverber 1%, 1963, four days beforec the assassination.
Braden was rcaulrcd to rcport all of his travels to his
Parole Doard following his parole in 1959 for the enbez~
zlement conviction. ‘ '

Oon November 21, 1963, the day before the assassination,
Jim DBraden checked in with the U.8. Parolc Office in
"pallas. Accordina to Roger Carroll, the Chief Parole
Officer in Dallas, Draden (Brad*nqs "advised that he
planncd to sce Lamar Hunt and other oil speculators while
here." Lamar I['unt is the son of H.L. Hunt, the fanous

‘right-wing -0il billionaire.

3
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laul Nothermel, a former FPBI agent who was Direcctor of
Security for the Hunt 0il Commanv in Dallas at that time,
has recalled that he distinctly remcmbers Braden visiting
the Hunt offices on November 21 in the company of three
other men. Rothermel has stated that the office log for
ilovenber 21 showed that Roger Bauman (Bradinag's old Hafia
friend) and lioraan Brown and Duane Nowlin "and friend"
visited the Nunt office on that afternoon. Rothermel states
hat Braden was definitely the "friend."

(5ecurity chicf Paul Rothermel was later fired by H.L. Hunt's
sons after reports allegedly surfaced that Rothermel was
"suspicious" of a possible Hunt connection to the assassin-
ation. Following his termination by the Ifunts, Rothermecl
found that he waz being illegallv wiretapped. Rothermecl

filed suit acainst Lamar Hunt and another one of H.L. Hunt's
sons, charging them with the wiretapring, and asking for
soeveral million dollars in damages. The suit, which has
producad verv daraging cvidence against the MHunt brothers,

is 5till in the courts.) '

Also on lNovember 21, the day before the assassination,
according to a conclusion of the Warren Commnission, Jack

Ruby was also on his way to the H.L. flunt offices in Dallas.
The (arren Commnission concluded that Jaclk Ruby drove a woman
friend of his to the Tunt offices sometime that same after-
noon. The woman, who had declined work in Ruby's nightclub.

as a stripper, drove with Ruby to the llunt offices, apparantly
in scarch of cmnlovment. This does coincide with Braden's
visit to the same offices on that same afternoon.

The Warren Commission invastigated several other possible
1inks of Jack Nuby to thie funts, including tho still
unexnlained fact that Lamar Hunt's name was found inside
onc of Ruby's notebooks. But of these nossible links, the
Worren Commission concluded only that evidence did indicate
that Ruby had driven to the Hunt offices on iovember 21.

Thus a rossible Nubv-Braden connection on the day before
the President's assassination does indeed arisc.
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Jim DBRraden: rossible Liink Yo David Ferrioc

Investigator Pecter lMNoyves has turned up several nieces.
of information which indicate a possible connection between
Jim Braden and the mysterious David Ferrie.

David Ferrie was the homoserual airline pilot and nrivate
investigator whow Jim Garrison accused of participating

in the plot to assassinate President Kennedy. 5ix days after
District Attornev Garrison's charges werc made public, David
Farriec was found dead in his apartment in ¥ew Orlcans. His
mysterious death was finally ruled to have been a suicide.

David Ferrie has been a target of investigation Lv critics

of the Warren Comnission ever since the sssassination. In

fact the TBI and Sccret Service both investigated a possible
Ferrie role inmediately after the assassination. It was

wvidelv rumored in Mew Orlcans and Dallas that Ferrie was to
have flown the allegcd assassins out of the country followlng
‘the assassination. The Varren Commission decided not to include
the official Secret Sarvice and BRI renorts on Ferrice in the

26 Volumes of licarings which were relcased after the Yarren
"eport was issued. llowever, the Justice Derartment did finally
releasoe those remorts to the National Archives in 1967 following
Garrison's onublic accusations.

Author Moyves has since cstablggped that both Jim Braden and
Davod Fhrrxe worked out of thcvfloor of offices in a building
in MNew Orleans in the month or two immediately precedlng the
assas sination.

This is particularly significant due to the fact that at that
time the mvsterious David Ferrie was cmploved as a private
investigator by Carlos lMarcello, the top liafia kKingpin. It

is widely believed by nost federal authoritics that Carlos
arcello ranlks with his close friend lleyer Lanshv as one of
the two cingle most powerful lecaders of the !iafia's national
and international crime svndicate. Carlos Marcello heads the
l‘afia cmpire centercd in Hew Orleans, Louisiana, and controls
most of the uafla acLJv1ty in the soutncrn part of the United
States.

In September and Octoher of 1963, just weeks before the
ssascination, David Ferrie was working out of the offices
of Carlos liarcello's criminal "attorney, G. ¥Wrav Gill. Ferrie,
, who was doing investigative work on a nerjury charge that his
‘ © boss liarcello was then facing, worked out of Room 1707 in the
Pere jlarquette Buildineg in Mew Orleans. ' :

\“t this same time, in Scptember and October of 1063 Jim
Braden was opcratlng out of Roon 1701 in the Perc narauettc
Puildina.

HW¥ 54923 DocId:32423629 Page 33



Braden was then commuting bhetween llew Orleans and

Beverly [iills, with the approval of his Parole BDoard,
Braden was working as a represcntative of his Mafia
friend Roger Bauman, the oil speculator. Braden worked
out of Room 1701, which was the office of his associate,
Victor iain, Jr., an oil geologist. This was just a short
way down the hall from David Ferrie in Room 1707.

Interestingly, in onc visit to his Parole Office, Braden
"mistakenlw" told his Parole Officer that he was working
out of Poomn 1706 - which would have heen the room ne:xt -

door to Ferric - instecad of Room 1701.

Thus a possible Braden-Ferrie connection in the weeks

just before the assassination does indeed arise in acdition
to the mossible Draden-Ruby connection. DBoth connecctions
definitelv do secm to fall outside of or bevond the arca
which could reasonably be attributed to coincidence, chance,
or circumstance. ' »

Pevond scveral scts of information which tend to indicate
that David PFerric had some contact with Lee Oswald at
various times, the critics of the ¥Warren Commission have
narticularly focused on Ferrie's ties to Carlos Harcello
and the HMarcello lafia empire. :

In fact, in his interviews with the FBI and Secret Service:
after the assassination, Ferrie claimed that ‘he was with
Marcello at the very time of the assassination. Ferrie
stated that he was in court with lMarcello on the afternoon
of Kovember 22, which does anpear to be true.

Carlos Harcello, along with Meyer Lanskv, had become the
~central targets of the Justice Department's Organized
Crime Division in the early 1960's, under the vigorous
dircction of Attorncv General Robert Kennccdy.

llarcello, known as "The Little llan," becane one of ~Attorney
General Kennedv's most. ficrce cnemies during that meriod.
iiarcello once claimed that he had been kidnapped under orders
of Robert Xennedy and the Justice Department,

‘Zd Reid, anthor of Tho Creenfelt Junale and widely recognized
as one of the most respected euperts on the Mafia in the
nation, has written that Carlos larcello once threatened to
have Presidant Kennedv and his brother murdered. Reid has
written that he was told of Marcello's threcat by an informant
who attended a secret meeting with Marcello in New Orleans in
September of 1962.
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Accordina to Reid's informant, Harcello told his top
lieutenants, "Don't worry about that little Bobby
sonofabitch. ile'*s qoing to be taken care of." The
informant stated that Marcello said that President

‘Kennedy himself would have to be killed first, and

that his brother would then follow. The informant
further stated that Marcello spoke of using some "nut®
to do the killings. '
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Jim Nraden: Author Peter lioves And Judae Bvrne

Peter lloyes, the investigative reporter who uncovercd
most of the material regarding Jim Braden (iugene Brading)’
is a former classmate and close friend of Judge latthew
Bvrne, Jr., the U.S. District Court Judgc who presided
over the Ellsberg Pentagon Pavers trial last year.

As 1s now well known, Judge Byrne dismissed the case

against Zllsherqg after he was notified that the White -
[louse "Plumbers”" had once burglarizcd the office of
£llsberg's psychiatrist. ’

A short time later, it became known that FPresident Nixon

had twice instructed John Lhrlichman to arnroach Judge

Byrne during the coursc of the Ellsbera trial and offer him
the position of Dircctor of the [FBI. This offer, which Judge
Byrne refused, has becn regarded as a notcntial act of
bribery bv some critics of President llixon, and 1s currently
under investigation by the Soecial Prosccutor's Office.

It has beoen widelv assumed that llixon's fervent intcerest:
in tho outcome of the »nrosecution of IEllsbhera may have
been the motivation behind his approach to Judge DBvrne.

Author lMoves has written of his friend Judge Bvrne's
involvement in his research on Jim Braden. In 19569, after
loyes had accumulated much of his information regarding

the mysterious Braden, he took the information to his
fricnd, Matt Pyrne, who was then U.S. Attorney for southern
California. lioyes had several talks with Byrnec and has said
that Byrne was very impressed by the substantive covidence
which Moves had agathered. During onc of these mectings with
ﬁyfnc and another FBI man whom Byrne had invited to attend,
the TFiBI man told loves that the ¥BI had never before known
_that Jin Rraden - the man arrested at the scene of the
assassination in 1963 - was actually Sugence EBrading. The
"BI man said that the Burcau nmust have mnade a big mistake

in not tracing down Braden's truc identity and nolice record.
The I’'RI man was nearly incredulous over lloves evidence on
Braden.

"oyes meanwhile had discovered that Jim Braden had also been

in Los Anceles on the night that Robert Xennedy was assassinated
in ecarly June of 1968.

Though lloves couldn't find any significant information indicating
any. Braden connection to the sccond Kennedv mnurder, he and his
friend HMatt Byrne forwarded the information on Bra dcn to the
Special Unit of the LAPD which was investigating the RFX decath.
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The Ipecial- Unit of the LAPR, according to lloyves, dis-
counted the informnation reoarding the RFK assassination,
but was indecd impresscd by the Braden connection to the
1263 assassination. lioyes writes that Judge Byrne never
heard anymore about it after he forwarded the information
to the RFX investigators. '

L.ater, Mttornev General John Mitchell slocted Bvrne to

be =necutive Director for the Scranton Commission that
investigated student unrest scveral vears aco. Following |
his work for the Scranton Commission, U.5. Attorney Bvrne -~

was arpointed U.S. District Court Judac by President iiixon,
the position he held at the time of the &llsberg trial.
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Jim Draden: vhero "ie Is Todav

Immediately following the assassination of PFresident.
Kennedy, Eugene Rrading (Jim Braden) had an upturn in
his pcrsonal finances. '

Brading later reported a large increase in revenue fronm

an 0il well he had an interest in back in Louisiana. ¢
reported the large increase in revenue from the well for -
the month of November 1963. ‘ '

A ronth later, in Decenber of 1963, Bradina becane a
cihnarter member of the oxclusive (and very cixnensive)

La Costa Countrv Club in southern Cnlluo:nla. J.ater that
year, 1264, Brading and his old syndicate o0il £friend

Roger Dauman established the "D And B 'Cattle Companw,"

The company was set ud in Chicaqo and was nresunably

named after them, "B And B," though neither of the two

nen are listed as corporate officers. Tt was also during
this scame period that Brading made 2 substantial investment
in two lots in Coral Gables, Florida.

In 1965, Brading's lenathy parole was finally ternminated.
ile soon boughit a necw home near the La Costa Country Club
whicl: hie had joined, and he also bought a house for his
narents in Santa Rarbara. '

And it is at the La Costa Country Club that the mvsterious
trail of Jim Braden, or ‘Lugenc Hale Brading, finallv ends.

The La Costa Country Club, which Brading had joined as one
of its 100 Charter ncmbers in Januarv of 19€4, is one of
the rmorce notorious Hafia propertices in the nation.

‘he most rower: ful force behind La Costa 15 !lioe Dalitz, onre

- 0f lever Lanskv's sincle closest ascociates. loe Dalitz had
been the lcader of the early Mayfield Road Gang in Cleveland,
and nad been the founder of the actual Cleveland svndicate,

one of the most powerful forces in the national crime syndicate.

lioe Dalitz had »cen onc of the Hafia's bigaest 1wvouto"" in
Las Vegas, and it had been Dalitz who had personally helped
sot up the lloward Illughes empire in Las Vacas, Dalitz haad
sold nuch of his own holdings to lloward liughes in the late
1960's.
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The La Costa Country Club had become, under the direction
of Moe Dalitz and liever Lansky, a key "watering hole" of

the svndicate. La Costa was originally financed through a
syndicate deal with James Hoffa of the Teamsters. Onc of
the Teamsters Union's billion dollar Pension Funds was used
in the financing of the project. La Costa beccare what is
known in the lafia as "open territorv" - meaning that no
single Mafia family controlled it. La Costa was open to all.

Intelligence authoritieu in southern California have long
regardéed La Costa as a onrime hnnqout for the Mafia. Some
off1c1als have dubbed it "Apalachln West."

The svndicate had oricginally given Charter memberships in
La Costa to a number of Hollvwood celebrities, 50 as to
soften the image of the plush resort. Among the members
were Frank Sinatra, Bob Uopc, and Bing Crosby.

l'embers of President Mixon's inner circle also became
frequent quests as La Costa, which is just twenty miles

away from San Clemente. .nrly in tnﬁ Tizon Admlnlgtratlon

in 1969, Los angeles Police were ¢ stonished to find urray
Crotiner, one of the President's ClOuCoL confldantvg, living
it up at La Costa while the President was in San Clemente.,

In February of 1973, while President liivon was at San Clem-
ente, H.R. Ilaldeman, John Zhrlichman, Richard loore, and
John Dcan held a serics of meetings at La Costa to discuss
the Watergate conspiracy, which was then beginning to
unravel, »

John Dcan agave lengthv testimony during the Zrvin Comnittce -
hearings regerding "the La Costa nectings.”" These meetings

at I.a Costa have since cmeraged as berhans the most crucial
strategy sossions involved in the alleaed cover-up of
Wateroate by the President's closest aides. Dean testified
that the I.a Cositn meetinos took place over a period of two
days, February 10 - 12, 1973. Dean testifiod that the sessions
were held in a srecial villa at La Costa thiat was usced by
laldeman, : '

It has been during this same vneriod of time, in $he last
-geveral vears, that Eugene Brading (Jim Braden) has become

one of the most important Mafia opreratives at La Costa.
According to numerous intelligence reports, from California,

lievada, and federal authorities, Brading is nowr suspected of
101 ng LHc nﬂrgonal courier for natlongl crime syndicate bOuu
eyer Lansky '
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The I'nvada Gamina Board is continuing an investigation

into Braden's alleged role as syndicate courier for
"skimmed" gambling revenue from Las Vegas. Investiqgator
lToyes was told bv sceveral hiagh government officials that
Jim Braden nad indeed been identifiecd as the personal
couricr fTor lMever Lansky. One official disclosed that
Braden was suspected of taking over 3572 nillion out of
the country for the svndicate. Another official said
that was a "low ostimate." '

In the summer of 1971, Braden came under renewed investi-
gation by California authorities following an incident at-
La Costa. :

A janitor at La Cosnta onecncd Braden's aolf loclker to make
a routine inaraction. Cut of the locker tumbled a bundle of
well over $100,000 in cash. '

|
Suthor Youres wvas informed by one ofificial that the bundle
had containzd at Jeast 512C,000 in cash, and another Cal-
1£o*n1a official nrut the amount at closer to $200,000.

Durinq questioning regarding the incident, %raden stated
that he had received the moncy from an oil transaction,

and that he had - temnmorarily stored it in the locker. Later,
one of the officials worlking on that particular investiqgation
of “r“ﬂ““,.%olﬂ Toves that Iraden had also been ¢given the use
of two nlanes owned bv lloward Hughes to fly Uafla gambling
cash out of “cvadu and the countrv.

7

At oresent, Bucene Brading, alias Jim Broden, is still
oncrating out of La Costa,

(th‘lﬂh IS now /I'y/';y ) /47"/4;,‘&1

—,A%*Q Ewrn
' -~ Sen, Hughes office
v o | | Jane, 1974
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RICHARD L. THORNBURGH
RE: JKF ASSASSINATION

SRR January 21, 1977

IN REPLY PLEASE
© REFER TO R) .0

Honorable Richard L. Thornbuxgh
Acting Attorney General
Department of Justice
Washington, D.C.

Dear Geneial Thornburgh:

The Senate Select Committee on Intelligence would: :f“
most appreciate prompt access to Federal Bureau of SUAE
Investigation material relating to Mr. Nelson Bunker
Hunt and Mr. Eugene Brading, a §k/a Jim Bradem.

Your assistance and cooperation with the Select
Cormittea:is most appreciated.

Aloha,

DANIEL K. INOUYE, Chairman

&{ ;
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DONALD F. MASSEY
RE: LEE HARVEY OWWALD

December 8, 1976

IN REPLY PLEASE

REFER TO R#5 7€

Mr. Donald F. Massey
Asgistant Le%ielative Counsel
Central Intelligence Agency
Washington, D.C.

Dear Don:

As I mentioned btiefly this afternoon. the Seloc i,
Committee has expressed an interest in recent press-acco .
suggesting the existence of transcripts of Lee Harvey: - :
Owwald conversations in Mexico City. I would be pleascd SR
if you would advise as to the existence of such transcripts
and gheix availabllity for review by the Senaca Select-
Committee.

Thank you in advance for your attantion to this
request.

Sinccretj.ﬁ

HOWARD S. LIEBENGOOD
Minority Staff Director

- Author File
Subject File
- Minority Counsel :
Staff Director ?

eez

1’
1-

1

1
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.' Jack Anderson and Les Whitten =~~~ =" "
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'CIA Withheld D

After President John F. Kennedy
¢ was struck down on Nov. 22,1963, the
Central Intelligence Ageucy received

evidence-suggesting that Cuban Pre.. .

. mier Fidel Castro arranged the assassi-

nation in retaliation for attempts on -

' his life.

- Yet sources privy to the secret dis-
~ Cussions at the highest levels of the
CIA during those hectic days now tell |,

us that the CIA deliberately withheld .

‘the evidence from the Warren Coms--: )

. Inission investigating Kennedy's death.
Our sources cite two reasons for °

holding back this evidence. One was a’

-+ .Tresolve to cover up the secret that the - -

CIA had entisted Mafia mobsters to kill
Castro.. = - ~ :
.There also was a legitimate concern

- that the Castro revelations might in-

flame the American people, whose

- grief could have turned into a terrible
" wrath that might have precipitated
- .some rash action.”- - v

Only a few key people knew about

nedy, who was his brother’s personal
watchdog over the CIA. It has now

was briefed on May 7, 1962, about the

attempt to use underworld killers to.

knock off Castro.

"Two days later, Robert Kennedy cau- ~ -
tioned the CIA not to go ahead with - :
the assassination without consulting -
him. Since Robert Kennedy rode herd -
on the CIA, it must be assumed that he
was kept advised of subsequent assassi.. . -
. hation attempts. However, there isno -

. documentary evidence of this.

Records “now available show that
§| Robert Kennedy informed FB] chief J. -
' Edgar Hoover of the plot on:May. 10, "

"DROPOUTS

. 1962. Yet neither Kennedy nor Hoover "

later divulged this important informa-:
tion to the Warren Commission. -

Of course, various CIA officials also
. knew about the assassination scheme.

* Not the least of them was the.late CIA

chief Allen W. Dulles, who approved
- the original
the Warren

*. without mentioning the Cuban angle. - -

Within hours of President Kenne-
dy’s death, the U.S. embassy cabled in-- -
- formation from Mexico City suggest-
ing that the Cubans may have been be-
. hind the assassination. Qur sources say
~ that the CIA developed similar infor- :
" 'mation in Washington.

The first gerson to reach Robert. .

Kennedy's side after the shooting was
CIA Director John A. McCone, who re-

mained -alone with the Attorney Gen- .

eral at his McLean, Va, home for

" nearly three hours.
the CIA plot to assassinate Castro; One -
was Attorney General Robert F. Ken. -

McCone swore to us that Castro’s '
name was never mentioned during the
three hours. But CIA records show

..+ that the next day McCone not only
been established that Robert Kennedy- -

mentioned Castro to the new Presi-
dent, Lyndon B. Johnson, but briefed

. him on the information from Mexico ..

City.

connection to the attention of the War-
ren Commission. We were the first to-
get word of the anti-Castro plot to

. Chief Justice Earl Warren, the com- .

mission chairman, four years later.
We are now free to reveal our role
in the drama. Two of our confidential
sources, CIA agent William Harvey
and mobster John Rosselli, are dead. A~
third source, attorney Edward P. Mor-
‘ —_—

ata m JFK Probe = *
an, has waived the confidentiality wé B
ad promised him. - B LA

about the CIA-Mafia assassination plot, i
against Castro. He raised the possibi]~ &
ity that the plot could have backfired. §::
..against President Kennedy. - There § -
were suspiclous circumstances, he
. pointed - out, indicating that Castro §
may have learned of the attempts on’

lan. He later served on -
ommmission, yet he sat -
silently throughout the investigation::

-

-

N -

Morgan told us in January, 1967,"§;

«s s oNh

* thy.

Yet no one brought .the Cuban .

his life 'and may have retaliated §
against Kennedy. - .
Morgan refused to

sources because it would have violated

the attorney-client privilege. But he ' §

was an attorney of such stature that A

we didn’t doubt his word. He had been ¥ -

- chief inspector of the FBI. He had di- }

rected the historic congressional inves.

“. tigation of the Pearl Harbor bombing. §
Later, he ran the investigation into the '

excesses of the late Sen. Josep_h McC_a[-',_ : '

We got Morgan's permission, to

- write a cautious story. We confirmed 1
the general outlines from a CIA

source. Then on March 3, 1967, we

" wrote that Robert Kennedy “may have

approved an assassination plot, which
then possibly backfired against his late : |
brother.”

The next day, according to records §

now available, Kennedy’s secretary - §- .
. called for a copy of the May 7, 1962, § -
memo, which summarized the briefing §- .
hle thac.'i received on the assassination §.

plot.

On March 7, 1967, we reported more‘- B

+. B

details. “A reported CIA plan in 1963 to §
assassinate Cuba's Fide] Castro,” we @
wrote, *. . . may have resulted ina§
counterplot by Castro to assassinate §

- President Kennedy.”
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. The Washington Post

August 22, 1976 . : .

S lain Mobster C lazmed
Cuban Linkto JFK Death

! -
. By Ronald Kessler and Laurence Stern
Washington Post Staff Writers

HW 54923

Long before his recent murder,

.John Rosselli, the CIA’s underworld
“recruit in attempts to kill Fidel Cas-

‘tro, had been privately claiming that .

agents of the Cuban premier, in'retali-

ration, were involved in ‘the assassina-

tion of President John F. Kennedy.’

Rosselli's belief in a Cuban connec-
tion to the Kennedy assassination was
cexpressed through his attorney, Ed-
‘ward P. Morgan, to the FBI as long
‘ago as March, 1967, and also in private .
.conversations with a longtime associ-
-ate of Rosselli who' participated in’
‘meetings between Rosselli ‘and the
CIA. "

An FBI “blind memorandum” on

"an interview with Morgan dated

March 21, 1967, was included, without

._identification of the interviewee, in.
last June’s Senate Intelligence Com. ! .

mittee's report on the role of the in-
telligence community in the Kennedy
assassmatwn investigation, :
Morgan told the FBI that Rosselh
and another Morgan client had in-

formed him that Castro became aware .

of CIA assassination conspiracies

. against him and “thereafter employed :

teams of individuals who were dis- :

- patched to the. United States for the °

purpose of assassinatmg Mr Ken-
nedy.”

“his body in an oil drum in Florida
waters. The Washington Post, however,

has confirmed that Morgan.and Rosselli.

. were the sources of the testimony that
_suggested a Cuban role in, the Ken-
‘nedy murder.

Morgan'’s : account,» accordmg; to a-

summary of the FBI interview, was

that Rosselli had reached his conclu-
sion about a Cuban connection to the'
Kennedy assassination =~ - from
“feedback” furnished by sources close °

to Castro who were involved in the CIA
plots to assassinate the Cuban leader.
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Because neither Morgan nor Ros-,‘
selli was identified in the Senate re-:
-, port, the significance of that portion’
© of the 106-page document was dis- .
" counted at the time it was published :
% in_ June, before .Rosselli's disappear-

- ance and the subsequent discovery of

“His (Morgan’s) clients were aware
of the identity of some of the individ-
uals who came to the United States
for this purpose and he understood
that two such individuals were now in
the state of New Jersey,” the FBI in-

. terview summary stated. :

! A longtime associate. of Rosselli-

;\vho was interviewed separately ° by
. The Washmgton Post, said there was

‘no question in the -slain mobster’s

-mmd that /President Kennedy was-
¢ killed on Castros behalf in reprisal
" for the CIA schemes agamst the Cu-.
- ban leader; -

. “He was positive; he was sure,” said
. the associate, who knew Rosselli well
;and was in contact with him before

N \ Rosselli disappeared from his Florida
. home on July 28. The associate, who

gdoes not want to be identified pub-

;llcly, is scheduled to be interviewed
; this week by Dade County. Fla,, homi-
ude detectives. He was a party to Ros-
sellls contacts in the early 1960s with
" CIA case officers overseeing the at-
. tempts to assassinate Castro. * .

¢ Despite, occasional speculation, the
collective conclusion of - all official

" U.S. government investigations into
" the Kennedy assassination—including
: the Warren Commission, the FBI and

{

" the CIA—has been that there was no .
‘ evidence- that implicated the Castro

govemment or any of its agents.

However, the CIA’s mvolvement in
.the schemes to assassinate : Castro
"was not divulged to the Warrén Com-
mission, and knowledge of them was
. confined until 1967 to a small, elite

. circle of the U. 'S. intelligence commu- .

mty President Johnson apparently
! first learned about the schemes only
_after a March 7, 1967, column by the
.late Drew Person, which prompted

! Johnson to order a CIA mvestlgatmn

:of the highly sensitive episode.

Full details of the CIA- underworld '

‘collusion in the plots to kill Castro .
" did not surface publicly until the pub- .

‘lication: last year of the Senate Intelli- .

‘gence Committee’s assassination re-~
pmt and the ensuing report last June

on the possible role of the intelligence
\
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agencies in the Kennedy assassmatxon

and investigation..

The body of Rosselli, who lived

flamboyantly in a world of mobsters, .
politicians and playgirls, was found .
two weeks ago in an inverted oil drum

‘weighted with chains but buoyed by :

sgases from decomposition on the

‘ocean’s surface off the coast of Miami,

The specific cause of death was deter--:

.mined by an autopsg to be asphyxla-
tron !

+ Last year, an underworld colleague
‘of Rosselli, Sam (Momo) Giancana,

who also had been recruited by the..
.CIA in the effort to kill Castro, was .

.found shot to death in his Chicago
home in what police described as a}
“highly professional job by assailants’
‘who penetrated the mobster’s per-

‘sonal security screen. Giancana was .

due to testify before the Senate Intel-
ligence Commlttee shortly after h;s
demlse . 1

“Neither murder has been solved

The p0551b111ty that Rosselli’s mur-
der might have been .related to his
Senate testimony on the CIA schenes
"to kill Castro has brought the FBI

_into the investigation at the request
of Attorney General Edward H. Levi.
‘ The involvement of Rosselli, Gian- .
cana and other underworld figures— -

principally Santos Trafficante of
Tampa, Fla., whose one-time Havana

zambling enterprises fell hostage 'in.
1959 to the Cuban revolution—in plots -

against Castro had been a closely held

secret within the top echelons of the

CIA and FBI until recently.

‘The tangled chronology of suppres-
sion and eventual disclosure, although
detailed in the June report, has re-
ceived little public attention. Rossel-
1i's murder adds significance to those
-events.

Here is the sequence, pleced to'»
cether from the testimony given to

Senate intelligence investigators:
Columeie'g' _Ql;e_yv;ﬁ_g_egrson _went to

the late Chief Justice of the United.
States Earl Warren late in Januaty,.
1967, and told him that a Washington-
lawyer had confided to him that one~
of his clients said the United States-

“had attempted to assassinate Fidel-
Castro in the early 1960s and Castro
had decided to retaliate.”

Warren declined Pearson’s sugges- -
tion that he see the lawyer, who was .
Edward Morgan. Warren referred the
matter to then Secret Service Direc- :
tor James J. Rowley, who on Feb. 13, :

1967, wrote .FBI Director J. Edgar Ho-

_over, informing him of the ‘allegations.

DocId: 32423629 Page 45

»-Hoover sent the Rowley letter to six
senior bureau officials on an “eyes-

-only” basis. There is' no.record of FBI

meetings or discussions of those alle-
gations. At that point the sensitive let-

. ter bounced back and forth’in the

- higher reaches of the FBI bureauc-

racy.

The job of responding to Rowleys
letter was assigned to the supervisor
of the FBI’s General Investigative Di-
vision who was given responsiility for

- the overall assassination mvest1gat10n

m March 1964.
This official's job was complicated
by the fact that he had never been in-

. formed of what Hoover and his closest

¢ .
+early. in

}f’,,circle of confidants in the FBI learned
i962—that the. CIA .was "

deeply involved - in assassination

" _-attempts ‘against Castro, and promi-
- nent American underworld figures, in--

cluding Rosselli and Grancana, had

.- been recruited for the attempts.: '
i So on Feb. 15, 1967, the FBI offlclar

" prepared a' draft reply to the Rowley“

~liy

. Cuban Coverpment were

letter for his superiors saying “our in-
vestigation uncovered no evidence in-

_ committee concluded was “puzzling”

because it was the Domestic Intelli-
gence Division which had been as-
signed responsibility for investigating
possible foreign involvement in the
assassination.

Neither agent was prrvy to- the
knowledge, confined to Hoover and
his top aides, of the CIA’s assassina-
tion plots against Castro. Both agents

testified eight years later that they
were “surprised” when Morgan al-

" luded during the interview 'to U.S. at-

tempts to assassinate Castro.

“These agents stated that
could not evaluate the lawyer's
(Morgan’s) allegations or question him
in detail on them, since théy had not
been briefed on the CIA assassination
‘efforts,” the Senate committee ob-
served.

they

~+ On March 21, 1967, the FBI's Wash-

ington Field Office sent headquarters

" .ten copies of a blind memorandum

dicating Fidel Castro officials of the

t.with Lee Harvey -Oswald in the assas-

sination of President Kennedy. This"

'bureau is not conducting,any investi-

gation regarding this m§tter.","The
‘FBI official added in later testimony

.. that “everyone xrx ‘the higher echelons

- read this .

- Drew Pearson went ahead and pub-

" lished a column on March 7, 1967, vef-

erring to reports that CIA schemes
against Castro’s life in 1963 “may

" have resulted in a counterplot by Cas-

tro to- assassinate President Kenne-
dy "
Ten days ]ater Marvin Watson, one

. of Lyndon Johnson’s chief deputies,

- the identity of his sources .

. called FBI, assistant director Cartha,
.. DeLoach with the message that “the-
. President. had instructed that the FBI.

interview (Morgan). concerning ‘any.
knowledge he might have regarding
the assassination of Presrdent Ken-

- nedy.” ,
_ DeLoach told Watson that it ap-
peared Morgan “did not want to be'in-

terviewed, and even if he was inter-
‘viewed he would probably not divulge
J' Wat-
son persisted, however.

“Under the cncumstances, } De

* Loach concluded in.a memo for the.

gative Division,
.

files, “it appears that we have no al-
ternative but to interview (Morgan)

. and then furnish the results to- Wat-.
_ son in blind memorandum form.”-: -+"

The interview was assigned to two
agents from the FBI's General Investi-
which the Senate

involved -

summarizing the 1nterv1ew with Mor-
gan. .

In a Senate Intellrgence Commlttee
summary of the FBI interview, Mor--

" gan was reported to’ have ~acknowl- .

edged that his clients. were “on the
fringe of the underworld” and that
they faced “possible. prosecution in a -
crrme not related to the assassmatlon
Morgan said his clients “were called
upon by a governmental agency to as-
sist in a project which was said to
have the highest governmental ap-
proval. The project had .as its purpose
the assassination of Fidel Castro.
Elaborate plans were made, includjng

..the infiltration of the Cuban Govern- -

ment and the placing of -informants
within key posts in Cuba.” )
Morgan also told the FBI, according.
to the. summary, that Castro had em-
ployed “teams ‘of individuals ~who

' .were dispatched to the United States.*

- day—why M

for the purpose of assassinating Presx;

..dent Kennedy.”

It was not ‘clear then—mnor is it t0a
organ-came forward at !
that time to bring- Rosselli’s story to
the ears.of the nation’s highest law
enforcement authorities.
It may be relevant that Rosselli had.
'serious legal problems at the time.
In May, 1966, the FBI. threatened to

“deport him for living in-the United’
- States under an assumed name unless

he cooperated in an investigation of
the Mafia (his true name was Filippo
Saco). At the time, he readJed‘a CIAﬂ
contact from the anti-Castdo conspir-
acy days, CIA security director Col.:
Shefﬁeld ‘Edwards, who informed the



" memory- loss or that Morgans ‘state-
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FBI that Rosselli wanted' to “keep ;
square with the bureay” but was ‘1
afraid that the mob mlght klll him for
talking.

In 1967, after he was arrested. for
gambling fraud at the Friars.Club'in

'

Beverly Hills, Rosselli approached his

former CIA case-officer, William Har-:

vey. who sought unsuccessfully io in<
tercede in the prosecution.

[t-was against this background that

Morgan went, first to Drew Pearson, '

and then the FBI with Rossélli’s sen-

sational allegatlons of CIA plotting. .

against Castro and the Cuban counter-

_ cspionage dirgcted agamst Presment
~Kennedy.

Last April. Rosselll told -the benate.

Intelligence Committee Ire had no rec-

.ollection. of either receiving {nforma: ~
"tion that Castro retaliated against
President Kennedv or of having “dis-
cussed it with Morgan. This meant ei-"
ther that Rosselli suffered a dramatlc :

ment to FBI agents nine years earl;er
was a pure invention, a serious risk
for an established Washington lawyer.

No committee source.could explain
the discrepancy, and Morgan declined
to confirm that Rosselli was the client
in question or to discuss either his
allegations against the Cuban govern-
ment or-his recent testimony.

The internal FBI memo on the 1967
interview with -Morgan was sent, to
headquarters with a transmittal slip
saying: “No further investigation is
being conducted. by the Washington-
field office unless it is advised to the
contrary by the Bureau.” )

The Senate intelligence committee,
in commenting on this position, said
that “had the interviewing agents
known of the CIA-underworld plots
against Castro, they would have been -
aware that the lawyer had clients who.
had been actlve m the assassination

' plots ”

On March 21, \FBI headquarters for-
warded the Washington field office
memo to the White House, the attor-
ney general and.the-Secret Service.:It
did not recommend any further in-
vestigation of Morgan’'s allegations.

On the evening of the following
day, President Johnson called CIA Di-

. rector Richard M. Helms to‘the White

House. The next morning; March 23,
Helms ordered the CIA inspector gen- !
eral to prepare a report on the CIA;‘
"involvement in the assassination plots !
—Operation . Mongoose—of  which
Helms had full knowledge at the tlme l
they were executed. '’ I’ o
By May 22, Helms bnefed Presxdent,
Johpson on the results.:There is, how-*

_ ever, no evidence that Helms briefed-

the President on the November, 1963, .
plot—one of eight major schemes on |
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Qastro s life from 1960 to 1965—to as-

sassinate the Cuban leader through -
* 'the employment of an agent with the.

~eryptonymn AMLASH. His identity
was revealed as Rolando Cubela, a
1961 CIA “recruit” with close access
to Castro.

CIA operatlves turned over assassa-
nation’equipment to Cubela during a

" Paris meeting on November 22, 1963 — .

“the day President Kennedy was killed
; in Dallas. There has been subsequent
.- speculation that'the mercurial and
i ‘talkative \Cubela was either a double:
‘ agent or bemg momtored by Cuban

!

“intelligence.

During the -later days of his presi-*

. dency, Mr. Johnson:spokd cryptically -

. of ~a -“Caribbean Murder Incoypo-
i rated” targeted ‘against” Fidel Castro.

. The inspiration for- that statement un-,’
- doubtedly was the CIA inspector gen- |

i i-eral’s report he ordere‘d Helms té :have

¢.prepared.

,"'g Within the past year, Rosselhtand
. two of his co-conspirators in the Cas-
tro assassination schemes have died,
Glancana al- the hands of a profes-
. sional hit man and Harvey as the re-
i osult ‘of a “massive heart attack" last
June

L, Mrs:. William Harvey, the widow of

" the deceased CIA /official, said she

« suspected no foul play in her hus:

~ band’s death. She did, however, tell.

““The Washington Post that she re-

- ceived a call after Rosselli's disappear--

" ance in late July warning her.that Cu-
bans appeared to be attempting to
" wipe out all those who partlclpated m'
" the anti- Casno plots.

The call, she said, came from an old
friend who was acquainted with Ros-
selli’s sister, whose name is Edith Dai-
“gle. Mrs, Harvey said that Mrs. Daigle
told the mutual acquaintance that the
Rosselli .family had received a tele-

- phone threat from unidentified Cu-
_ bans prior to Rosselli's disappearance.
. She also said that Rosselli had gone to

‘meet the Cubans in an eftort to pro-

= tect his family. <

Mrs. Daigle could not be reached by

" The Washinglon Post. But another sis:
ter of Rosselli said she had heard of .
« no such threats or warnings. A

Harvey, who died at age 60 and
“whose exploits as a clandestine opera-

. tor are both legendary and controver-

sial within the agency, testified to the
Senate Intelligence Committee. He

* had become Rosselli’s case officer in .

£

“Operation Mongoose and supplied the

. mobster with poison pills, explosives, -
radios -

" detonators, rifles, handguns,
and hoat radar for transmission to‘
anti-Castro Cuban agents. Harvey and, -

Rosselli. a CIA superior testified to
. the Senate commitiee, “developed a

* close friendship.” -,

»

;' ‘Another CIA official who worked
- with Rosselli, James'R. O'Connell, was
asked if he knew whet(h; the agency
: transmitted information/to the mob-
ster on possible Cuban involvement in
! the Kennedy assassination. He replied
. that he was out of the dountry at the
time Kennedy was k111 d, and had no
further comment. /.., (1~ - o
'« Two months before the Kennedy as-
sassination, Lee Harvey :Oswald, who,
. was identified by the: aHen Commis-
31 sion as Kennedy's muyfderer, had trav- -
¢ eled to Mexico City'in an attempt to -
; gain entry to Cuba. According to the
- Warren Commission, Oswald repre-
sented himself as the head of the New
Orleans branch of the Fair Play for
- .Cuba organization and a friend of the
_. Cuban Revolution.

Some three months before Kennedy
was killed, Castro told Associated
Press reporter Daniel Harker that
U.S. leaders aiding terrorist plans to
eliminate Cuban leaders would them-

. selves not be.safe.r - -

A US. govemment commnttee coor-
dinating policy toward Cuba at the
~.time agreed there is a strong liklihood
that Castro would retaliate in some
fashion. Howevey, it concluded Castro
would not risk 3 major confrontation
. with the US hy attacking U.S; lead
ers.

On the same day Kennedy-was as-
sasSinated,’ a CIA officer met with a
. high- rankmg Cuban official, who had
said he would kill Castro, to tell him
the U.S. would provide him with ex-
plosives and a poison pen device. -

While the Senate Intelligence Com-
mittee said it found no evidence suffi-
cient to justify a conclusion that the
Kennedy assassination was part of a
conspiracy, it also said .U.S. 'agencies -
did not properly investigate the assas-
sination .or tell the Warren Coramis-
lswn about the CIA plots on Castro's

ife ‘

"“There is no indication that the FBI
or the CIA directed the interviewing
of Cuban sources or sources within
the Cuban exile. community,” the Sen-
ate committee said.

According to a former FBI official
in charge of key aspects of the FBI' 3
probe of the Kennedy murder, the
FBI never satisfactorily determined
what Oswald planned to do in Cuba or
what he had done in Russia.

&.
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Alton I'rye

sible—and a new inquiry imperative.

L]

Mlaae s g

~An inquisitive American learns many things on a
visit to Cuba. One of the most surprising is that high
officials in Havana seem genuinely hopeful that the
investigation of the Kennedy assassination will be re-
opened. They are convinced thatthere was a Cuban-
factor in the murder. . A

‘Conversations with - senior officials of the Cuban-

‘government, including Deputy Prime Minister Carlos.

Rafael Rodriguez, make clear that they have followed
closely the disclosures by the Senate Intelligence
Committee casting doubt upon the Warren Commis-
sion jnvestigation. The Cubans are well aware that the
doubts center on the failure of the CIA and the FBI to
inform the Warren Commission of the several plots’
mounted by the CIA to kill Fidel Castro. Knowledge
of these plots appears to have been withheld even
from the FBI and CIA officials who were responsible :
for investigating the President’s murder and for sup- :
porting the work of the Warren Commission. As a re-.;
sult, there was no special effort to explore the possi-
ble involvement of either the Cuban government or:
Cuban exiles in the assassination. Evidence developed ' .
by the Senate committee makes bothlhypothgsqs. plgu-_ .
‘The situation is murkier and more perplexing than :
ever. Those'who are resistant to conspiracy theories -

~and who have been prepared—even eager -—t0 be-

. eign 'RelAat‘i_qn.‘s; T

lieve that Lee Harvey Oswald acted alone can no-
longer rely on the Warren Commission report as an :

el

 *The writer is a.senjor fellow Qf theCounctlcmF

A
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adequate px;op for their predilections. The commis-,
sion did not know that on Nov. 22, 1963, at about the:

-very hour Oswald struck in Dallas, an agent of the!

Central Intelligence Agency was meeting with a rank- |
ing Cuban official (code-named AMLASH and re-;
cently identified as Rolando Cubela) to plan the mur-;
der of Castro. Simultaneously, in Cuba, a French re-;

-porter, Jean Daniel, was spending the day with Cas--

tro, conveying to the Cuban leader views expressed "
by President Tengedy in a brief interview at the;
White House on Oct. 24, persuading Castro that Ken-!
nedy.wanted to explore ways to normalize relations.
Thus, at the moment the President was killed, U.S.

. policy. toward Cuba appeared to be moving not only:

on two tracks but in opposite directions, and move-:

" menton either track could have provoked violent re-

" . sponse by one or another Cuban faction...:--:+:-
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. Perceptions inside the Cuban govermhent re?
sponded to both tendencies in U.S. policy. There is

good reason to suspect that the AMLASH operation’
involved a double agent, or at least a singularly inept

DocId: 32423629 Page 47

The JFK Assassination:

. been in contact with Soviet

»

Curiosity.in Havana

»ur yn""\:f

~one. Castro almost certainly knew of it. The CIA evén-
‘tually concluded that the AMLASH activity was “inse-:

"cure” and terminated it. Among other discoveries,

within two days of the assassination it was known (but .
not to the Warren Commission) that AMLASH had :
personnel in Mexico City, ;

where Oswald had gone in September 1983 to visit -

__both the Cuban and Soviet consulates. Whether these .
-+ facts are significant or merely coincidental, one can-

not tell. In retrospect, Cuban authorities note with.

. 'some relief that Oswald was denied permission to visit

. Havapa, "'+

~

*.» Cuba, implying that, had his request been granted,
.- the finger of. suspicion would surely have pointed at,

Perhaps more suggestive of a direct leak from AM: :-

. LASH to Castro was the sequence of events on Sept. 7, .
1963, when the CIA re-established contact with the Cy- ..
ban conspirator for the first time since the precedihg ¢

: year. Late that evening, Prime Minister Castro called -
in Associated Press reporter Daniel Harker for an un- !

-expected interview. Only three- Western reporters.
were based in Havana at the time and- their contact -
with Castro was quite limited. Evidently, the Cuban

. leader had a message he wished to get on the record

. through' Harker. He charged that the United States

- was aiding terrorist plots in Cuba and ‘warned U.S..

"leaders that “if they are aiding terrorist plans to elimi-

- nate Cuban leaders, they themselves will not be safe.”

. This threat of reprisals seems less inflammatory
and more understandable now that we know what -

'“Castro knew at the time, namely, that the United

States was in fact stepping up its covert operations .
- against Cuba during the summer and fall of 1963. Yet -
.1t seems an exception to the main lines of Cuban pol- :
|icy as it was then evolving. - - T
i For months afer the missile crisis of 1962, Castro -
ihad been displeased with the Soviets, and there are '
}g;igns that he was interested in an opening to Wash-
iington. On Sept. 5, the. Cubans quietly proposed.talks. ..
;with'the Americans at the United Nations,'and Ken-;#
ﬁ,edy soon responded with interest. Also, in early Sep-
‘tember’the Time magazine bureau chief in’ Buenos *
‘Alres, Gavin Scott, travelling on a Canadian passport,
Spent two weeks in Cuba. Although key U.S. officials
have no recollection of consulting with-Scott on that
occasion, the Cubans recall his questions and com-
ments as hinting of American interest in a-possible ace.»
commodation, much.as they were’later to interpret-,
the discussions between Jean Daniel and Castro. 4
Then and now the Cubans’ attitude toward Ken- :
nedy has been a compound of political antipathy andy: =
personal admiration. While critical of Kennedy's role
in various counter-revolutionary efforts, Castro and *
his associates voice a warm, almost affectionate re-.
gard for the President's courage and realism. They

-



2

profess to have seen his death as a grave setback to F
more hopeful relations between the two countries. -
The John Kennedy of 1963 was not, in their judgment;,
the same man who was inaugurated in 1961, but a’;
‘more mature, poised and forward-looking 'leader, with!'
whom they could have done business. ' :
- With this frame of reference, Cuban officials specu-
- late that the real origin of the assassination lies in an-
ti-Castro circles, with which Oswald also was in touch, -
- They emphasize that assassination is incompatible -
with their own revolutionary doctrine and that they":
never contemplated it even against Batista, the pre---:
" vious Cuban ruler. And they volunteer the suspicion3
‘that the recent murders of Sam Giancana and Johnny -
- Rosselll, the Mafia figures who consorted with the-
- CIA to kill Castro, surely have some connection with
_Cuban exile politics and the Kennedy murder. - |
- Castro has said publicly that he has no proof “count.-!
" er-revolutionary elements” planned the assassination,#
- but that is clearly the consensus in Havana. Further
- investigation. may still be inconclusive, but, far from".
- seeing it as an impediment to Cuban-American rela-
, tions, the Castro regime welcomes such an inquiry.
“ Thelr curiosity seems greater than their complicity,.. .-

RN
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Could Rosselh Ha/ve Lmked
Castro Plot to JFK Death?

By RON LaBRECQUE
.Heraid Statf Writer -
. In" 1960, when the CIA was try-
-ing to set up a delicate attempt on
_the life of Fidel Castro, it turned to
-a man once described as ‘“the big-

"gest flag-waving SOB in the coun--
‘try” — West Coast underworld

.figure Johnny Rosselli.

Rosselli — a seemingly improba-
.ble conspirator in a government
‘plot — got the “flag-waving” label
.from Salvatore (Momo) Giancana,
‘then Chicago’s top c¢rime boss and
.a man Rosselli brought into that
‘same plot. )

"+ .Now both are dead, murdered in
the past year, and investigators are
wondering whether their plotting
led to their deaths and whether the
CIA piots against Castro — only
recently made public and even kept
from the Warren Commission —

are vitai clues to the John F. Ken-

nedy assassination.

The deaths of Giancana, in June

of 1975, and Rosselli, this summer,
have aroused a renewed concern in

Washington, where on Friday the

House of Representives voted to re-
open the lnvestlgatlon of the Ken-
nedy murder.

REP. THOMAS N. Downing (D.,
Va.), who, will be chairman of the

panel, said he is “convinced’ a con-"
spiracy was involved in Kennedy's

death.

Now, in the aftermath of the vi-':
"olent deaths of Giancana and Ros--

.selli, the question arises of what
role, if -any, the Kennedy White
House played in the early’ 1960s
“deal” the CIA made with the two
underworld figures to have Castro-
murdered.

Whether “the Kennedy 7 White", |

House knew ‘about about the CIA's °
plotting (Robert F. Kennedy found -
out after the contacts were ended),
the CIA’s use of the underworld
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:seems ironic in retrospecr. )
# Robert Kennedy's passionate ef-

forts to disable organized crime are
well documented.

IN 1960 when Robert Kennedy
wrote about what he had learned
of organized crime in America
from his years as chief counsel to
the Senate Rackets Committee, he

-too quoted Giancana to make a

point. .

He told about Giancana's inter-
view at his local draft board at the
outbreak -of World War II, when
he was asked what he dxd fora live
ing.

. I steal,” Gnancana 1s said to
have replied.

i So Sam Giancana didn’t go to
‘war and years later would boast to
‘Chicago reporter Sandy Smith that
‘he stayed out of the Army — la=
"beled unfit — by telling the truth.

! “What's wrong with the syndi-
cate?” Kennedy quoted Giancana.
“Two or three of us get together
on a business deal and everybody

_‘isays it’s a bad thing. Businessmen

,do it all the time and nobody

Te L1y
- :squawks.

i A Scnate committee began stu-:
'dymg the Kennedy questxons more
than a year ago as it looked at co~-
{vert CIA activities.

H
i IN AN addendum to the Senate
:Intelligence Committee’s interim
treport last November, Sen. Howard
‘Baker (R., Tenn.) said, “It is my
‘personal view that on balance the
likelihood that presidents (the re-
vport deait with Dwight Eisenhower:
and Kennedy) knew of the (Castro)
assassination plots is greater than
the likelihood that they did not.”

. J[Iust to trace Rosselli’'s history
with the CIA is mind-boggling for
the investightors. Yet, it is just one
aspect of the search for his killer.

.. Johnny Rosselli — born on the
fourth of July in Esperia, Italy, and
71 when he died — was not first
and foremost a CIA operative.

f His greater role as evidenced by .
two convictions, his associations
and to some extent his own com-
ments, was as an .influential, if~

'publlcly lesser known, organized:

crlme figure.

« HIS ASSOCIATION with other
Jdentmed underworid’ members .-
was monitored by law enforcement
agencies as recently as several.
weeks -before his July 28 dnsap-_
-pearance ’

By all accounts, Rosselli was a
charmmg man, dressing in expen- :
'sive clothes, married for only two *

»fvears in the early 1940s and-

iknown most of his life as one: who .
geasnfy attracted women.

i He wag an immigrant who told
'm a short autubiography written -

Jabout 1967 that his “life of crime” :

ibegan as a teenager in Boston, at- ~
‘tempting arson for his stepfather
und stealing $50 on his own. As he=:
’traveled west, finally to settle in
:California, his attention turned to -
rbootleggmg, gamblmg and dab-

, })llng in the movie busmess.

t IT IS said that Rosselli guarded .
Lthe West Coast gambling interests
for Giancana's Chicago syndicate.
! Why Rosselli was chosen by the
‘CIA for a Castro plot in 1960 is un«
clear, although CIA officials have
since testified that they wanted the -
kind of contacts in Cuba which or- -
gamzed crime had made during the -
re-Castro days when Havana was

i gamblers’ haven.

! Giancana was enlisted by Rossel-
li- because he had influence with :
Florida’s Santo Trafficante, consid-"
ered the key underworld gamblmg
figure in Havana.

The unraveting of CIA and un-*
derworld consplraues an awesome -
web spanmng decades, is left to a
teain of-nine in the Metro Homicide -
Division. It is a team now clearly
consumed by the task which has
been a’ full-time operation since .
Rosselli's body was pulled from
Dumfoundlmg Bay on Aug 7.
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' THAT THE Metro team is even
involved is happenstance. Rosselli .
lived in Plantation, Broward Coun-
ty. with his sister and brother-in- -
law. If’s just that his killers chose
- to dump his body in Dade.
. While . several detectives say
their instincts lead them to con- -
clude that the Rosselli murder was
.anh internal underworld affair, all '
on the team are aware of the pres-
sure on them to search each clue
that leads back to the CIA-Castro
affair. . - _

- With Rosselli's death this sum-

mer, the newly appointed Senate
, committee saw its list of knowl-
edgeable witnesses further trim-
med. Some of those witnesses have
. died violently and some from natu-
: ral causes.
-+ When Giancana was murdered in
June of 1975, before he could even
be questioned by the committee
staff, authorities attributed it to an
internal gangland struggle — even
though. the murderer is still un-
known. _ .

- The death of Rosselli, who had -
appeared before the committee
three times in the past year with-
out immunity, caused greater con-

; cernon Capltol Hill.

THE SAME night Rosselli's body
was identified — the legs hacked
off and stuffed along with the body

" into .an oil drum — Baker, vice
chairman of the Senate Intelligence

- Committee, called for the FBI to

" ‘get involved in the case. (Several
days later, Attorney General Ed-
ward Levi ordered FBI involve-
ment.)

It wasn’t until several weeks
later, however, that what was
known to Baker became public
. knowledge. . )

A section of the former ¢ommit-
tee's April report told of a Wash-
ington attorney who in 1967 went.
to Supreme Court Chief Justice
Earl® Warren (chairman- of the:
then-disbanded Warren Commis- .
sion) to say that two’of his clients:
believed ' they knew about Cuban..
‘agents in the United States who ;
conspired in the assassination: of :

. John F. Kennedy., . - e

THE INFORMATION, eventually
.-teached the FBI, but as the Senate’.
. committee concluded this year, the "
- 1967 FBI probe was slipshod and

incomplete.

One of the clients referred to in

the report has.since been 1dentmed
_as Rosselli. And it has since “been
- learned -that " Rosselli was con-,
vinced he held. a vital clue to the
JFK murder.
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“There was never the slightest
. doubt in John's mind that Castro-

was responsible for the assassina-:

tion of Kennedy,” said Edward P.

Morgan, the attorney referred to in

the report.

Morgan is an attorney of mno
mean stature in Washington. He
~'served as chief counsel to the joint.
congressional = committee - which
‘studied the Pearl Harbor attack,
counsel to the Senate Foreign Rela-
tions Committee and for seven
ﬁ.ﬁrs was chxef mspector of the

.. ROSSELLI told Morgan about
the CIA plot in 1967, when the De-"
partment of Justice was vigorously

. attempting to deport Rosselli for )

being an illegal alien.

. Rosselli, Morgan said, “was cer- :
tain that the people he (Rosselli) ..
put around Castro in the CIA plot =
turned right around and killed Ken- .
nedy. The people he still knew (in- .

- 1967) did it.”

Rosselli, according to Morgan, i
. decided to talk about his CIA activ--i -
- ity in hopes of decreasing the pres-’

. sure-from the FBI and Department ;

of Naturalization and Immigration,.

: - both Justice Department agencies.

Several friends of Rosselli, in- |

“cluding Morgan, say they are con-
‘vinced the FBI tried to get Rosselli -
.to become an organized crime.in-"
“formant by threatening to have:
"him. deported if -he ‘didn’t coopera-\
te. .

IN . 1961, through a_ bungled_
“Wiretap " effort, the FBI “became;

Haware of Rosselli's CIA activities.

While "Giancana“’ and 'Rosselli:
were in Florida planning the opera-
‘tion, Giancana wanted to return to
Las Vegas to check on his girl
friend, Phyllis McGuire, whom he
suspected' of dating comedian Dan.
Rowan. To keep Giancana in.Flori-
da, it was agreed that a bug would
be placed in her hotel room and her .
conversations monitored. .

But the private detective they’;
hired, with CIA money.it has since
been learned, was discovered and
arrested. ‘Eventually the police in- !

" vestigation led back to the Castro,_f

- plotters.

Prosecution was av0|ded whenﬁ ’

the CIA intervened and said the’
“‘national interest” would. be -dam-
aged if the plot mformatlon bes
came public. -

WHEN THE wiretap case: was
again -to be investigated in 1966,
this time by a Senate committee
headed by the late Sen. Edward
. Long (D., Mo.), the CIA again step-
ped in to stop it.

Morgan was told about the pend--

ing investigation by Rosselli and
. Robert Mahue, a former FBI'

agent-turned Howard Hughes aide

who was the CIAs initial link to.
. Rosselli. :

Mahue told Morgan that both he
and Rosselli had been subpenaed to.
appear before the committee. Mor-!

_ gan said he called Lawrence Hous-"
ton, the CIA general counsel. Houss .
ton went to Long and the mvesu-s

; gation was dropped. H

"MORGAN SAID he knew. as the;.
Senate committee recently empha--
sized as well, . that all information:

".about the CIA plots — which could?
have been the incentive for pro-f‘
Castro forces to kill Kennedy —.
.had been kept from the Warren
. Commission.

“l was an admirer of Earl War-~,
ren,” Morgan said. *“(His) report:
said that ... Oswald alone Killed:,
Kennedy. It kept bugging me after -
so gruesome a detail from Rosselli-
that the Chief Justice could put his-
name on a report which didn’t as--
sess the most  significant piece of
evidence bearmg on the klllmg of
Kennedy .

The information Morgan had
‘was passed to Warren via.colum-

nist Drew Pearson, a mutual
friend. Eventually, it reached the:
FBI, but, remarkably, even after di--
rect orders from President Lyndon’
Johnson in the spring of 1967, in-:
ves:lxgatlon was not vxgorously pur«
sue ;

THE SENATE Intelhgence Com--
mittee compared that apparent. in-’
action with a statement former FBI
‘director J. Edgar Hoover made to

- the Warren Commission on May 5,

"1964. Hoover said, “well, I can as--
ssure. you ‘so far as the FBI is con-.
cerned ‘the case will be continued’.
.in an open classification for all
.“time. That is, any information com-"
N mg to us or any report coming to:
us from any source will' be thor--
' oughly investigated, so that we.
“Will be"able to" prove or dlsprové!
‘the allegation.” :
A Senate- Commlttee staff mem\
ber commented recently, “what is
" really happening is that the investi-_
gatlon which the FBI should have
done in 1967 — and no one can
" come close to explammg why it .
wasnt —-— is actually being done
now.” . .

HART, AS have loca[ investiga~
. tors, has established three possible
. scenario’s for Rosselli's death: his
. recent organized crime activity, re-
taliation for his Castro assassina-
tion efforts or the information he
held concerning the JFK assassina-
tion. - .



“Maybe Rossélli's-—information
" was the vital nerve o med{ennedy
‘assassination,” a Senate sourCe.\told
- The Herald. -

High officials in the Cuban gov-

_ernment also reportedly feel there .
* was a “Cuban factorsin the JFK:
: death, but they see it as a result of .
" exile politics, according to a recent’

article by Alton Frye, a senior fel-,

low of the Council Foreign Rela-:

tions in Washington.
. Frye wrote that he visited Ha-

- vana recently and met with, Cuban_.

. officials including Deputy Prime
. Minister Carlos Rafael Rodrlguez
. ... they volunteer the suspicion
i that the recent murders of Sam Gi-
- ancana and Johnny Rosselli ...

surely have some connection with

) Cuban exile politics and the Kenne-

- dy murder,” Frye wrote.

THERE HAVE been theones re-

cently propounded to show why

. both pro and anti-Castro forces .
" could have wanted-to get. JFK out )

:-of power in 1963.

'5;~- On the one hand, there is the re- -
- port of French journalist Jean Dan- ;
.' iel, who was the bearer to Castro -

"T of an offer from JFK for calmer re-
. lations. ‘Castro  was . reportedly

v ag:eeable The report. stated that..

aniel’ "later .was "lunching with.
Castro when word came that Ken-.

i'nedy had been' shot.

‘ scribed the Cuban leader as genu-
. inely shocked by the news.

- It has since been learned that
. probably in the very hour JFK was
shot, a one-time Castro supporter
was receiving a poison pen device
.from a CIA agent in what was a
long-running anti-Castro ‘effort.

Daniel de-:

That Cuban agent was code-named -
AM/LASH, and he has since been:
identified as Rolando Cuebala, now.:

imprisoned in Cuba for his assassx-
. natlon plotting. .

Kennedy discussed the ramifica-

tions of a Castro assassination. -

Smathers has since said Kennedy
rejected the idea and that the dis-
cussxon was more of a “brain- plck-
ing” session.

AT LEAST one hlgh level CIA~

official did testify he believed the

White House was being briefed on -

the plots but according to Richard
Bissell, one of the officials who
originally decided to use Rosselli, it

". was through the method of “plau-

~. gangsters.

‘'sible deniability.”

That, according to the recent
Senate report, “‘can also lead to the
use of euphemism and circumlocu-'
tion, which are designed to allow
the President and other senior offi-

cials to deny knowledge of an op-

eration should it be disclosed.”
Another alleged link between:
the White House and the under-

“world plotters, first made public by

the ‘Senate Committee, has also
been denied by virtually everyone
involved. Judith- Campbell Exner,
the woman who claims to have
_been friend and lover to both Gian-
cana and JFK, introduced to both

. by Frank Sinatra, was not a link in_

‘ the Castro plotting, those close to -

both Glancana and Kennedy have
sald ' .

w.dif

A MAN with access to Kenne-?

~dy's closest advisers told The Her-
ald recently, *“The Giancana-Ros-
selli thing is unrelated to the Exner
thing. I was there. Sure JFK knew
her, but he was naive about those
kinds of thmgs ”

There is documentation to show
that on March 22, -1962, Hoover

lunched privately with Kennedy..
"and presumably gave him his first :
. information linking Exner- with the |

The final"

; Phone call

recorded !
between the White :

!

i

-

As a condition- to his appear-

. ances ‘before the Senate Committee:? 3
" in the past year, it was agreed thatq

Rosselli - “would not state the-
names or confirm the existence ofy
i those agents whom he knews:
: .about,” Rosselhs attorney Leshe
.- Scheer said.” s

The friends and acquamtances of

"' Rosselli who could be contacted by
- The Herald "all said they never *
;iheard the names of the Cuban

" tioned,

.agents, — ———

But - a’ commlttee “source- cau~
“they (Cuban agents) read .
. the committee’s report, they know
who s being referred to.”

ANOTHER Rosselli, attorney, )
. Tom Wadden, a partner of Edward }
Bennett Williams, said, *Yes,  If
think he had more knowledge’”
" than he testified to.

Searching Rosselli's more recent’
_ past. for. enemies also presents
, problems, investigators say. T

The decline of .John Rosselli ap-«s
pears_to begin in the late 1960s. In’
1967, he was convicted-jin a card- :
cheating scandal at the _posh, celeb-:
rity-filled Friar’s Club in-Los An-:
geles where the influence of .Sina-,°
tra had” made him a member ac-
cording to investigators. -

Deportation pressures were also :
mounting at this time.

ROSSELLI entered prison on the-

" ~conviction in 1970 where he wouid:

. serve three years of a flve -year

sentence. -

In 1971, 'he. was brought td a..
federal grand jury in Los Angeles

. which was probing whether some |

-indentified Detroit organized crime °

leaders conspired with the’ Empnse
Corp. — a giant firm with natnon-J
wide race track and sporting event'
concessions — tos hide. financial in-]
terests in the Frontner Hotel Jn« Las:

i House and Exner was made only a

Vegas.
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WHETHER JFK had knowledge

of, or perhaps even approved, any+*

. of the assassination plots w1|l prob-'
. ably never be known.* : 2

His closest advnsers. who testl-,_-_
' fied before the Senate Committee k
" all said he had no knowledge of- -
such plots and - would never-have:

» approved of them. )

+  The same month Rosselli was
."passing poison pills to his Cuban

= contact at a meeting: at the "Fon-

i tainebleau, March of 1961, former
Florida Sen. George Smathers, a

friend of Kennedy, said he and

DocId:32423629
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! few hours later. ;

. in April of 1961,
.group of Cuban- exile leaders who ;

Another possible link discussed
"in the Senate report shows that the
same unidentified Cuban-to whom
Rosselli passed the poison pills

prior to the Bay of Pigs operation .

was among a -

met with JFK_ rollowmg the inva- '

‘ sion fiasco.

;IT IS known that several of the

" Cubans'+ with - whom Rosselli-

worked have been identified, but .

investigators say that not all are

_ known.

i Rosselli, too, had an mterest ini
g the Frontier, which opened in 1967.:

He owned the gift shop concessxong
; along with a partner named Joe.
. Breen. How Rosselli obtained the:
but Breen :

concession is unclear, .
- said it gave Rosselli an mcome of
. about $60,000.

ROSSELLI at one time hdd been :
a major influence in Las Vegas."

Several sources sajd that when the

owners of the Desert Inn wanted:
" Howard Hughes to move out of the
penthouse — because his special.

needs were ‘costly and -putting
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some “high. rollers” 'in would be
more profitable — it was Rosselli

-who patched things up.

Hughes eventually bought the
Desert Inn, as well as the Frontier.
What Rosselli told the federal
grand Tjury about the Frontier in
1971 is unknown. Rosselli didn’t

testify later at the trial at’ which.

Anthony J. Zerilli and Michael Pol-

_izzi and the Emprise.Corp., among:
“others, were convicted. . :

ZERILLI and Polizzi are “still m'.‘
_jail. In 1973, the House of Repre-

sentatives Select ~ Committee on
Crime’ probed the influence of or-
ganized crime in sports — and one
area they looked at was Emprxse

. and the Frontier Hotel case.
At the time of the conviction, the .
federal prosecutor asked that Poliz- -

zi and Terilli be ‘jailed rmmedlately’
because monitored, wiretapped

conversations showed that the two

had talked about “murder. the kill-

-ing of certain.individuals.”

An intimate associate of Rosselli,
however, discounts the possibility
that Rosselli's grand jury appear-
ance could have led to his death.
“They know Johnny didn't talk to
the grand jury,” the assocrate said.

JOE BREEN sa|d~Rosselh hadn’t
been to Las Vegas for nine years,
that “he s never even seen the gift
shop.”

Since his prison release and
move to Plantation, Rosselli wasn’t

"trying to regain power; according

to his friends. ““He had no muscle,”

said an associate."l can't believe -

Rosselli was gettmg back into! mob
stuff.” -

But at the same time, ‘many of
the associates were surpised to

‘learn about Rosselli’s recent visits
. with alleged organized ¢rime fig-

ures on the West Coast.
Several associates speculate that

.Rosselli wanted to get involved in
. casino gambling, preferably in the
"Middle East, and was looking for’

someone with money to back him..

“«MY IMPRESSION was that he .

was broke,” Morgan said. “'He told
me last year, ‘I'm:in. bad fmancraL
straits.’ "' - :

Scheer said Rosselli's mcome in-!
cluded about $60,000 from the gift
shop and about $3,500 in social se-
curity, most of which went for
back fees to attorneys and for gov-
_ernment fines.

————
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One friend said. that just before’
Giancana’s death, Rosselli had ac-
cepted Giancana’s offer of money.
The friend was to act assthe inter-
mediary. *“Let me figure out what.
_my next (attorney’s) tab will be,":
" the friend quoted Rosselli as. say-
ing.

Rosselli is descrlbed as a man I
with a sense of humor who-did lit-
tle offending.

- A California woman who “had-
known Rosselli for about 40 years
,told 'The Herald, “If you were.
“around him for 30 minutes you'd
“like him because he would regard,
you as a human being.” '

“If you had a headache he would"

either get you an aspirin or send
someone to get one. I said-some- -

. thing significant there - he would

get it or he would send someone —

"he wasn’t a pansy, but he wasn’t a

tough guy either.”
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WAsSHINGTON,D.C. 20505

CENTRAL INTELLIGENCE AGENCY @J/é[/ut"

Review Staff: - 76-0298/1

11 March 1976

Mr. William G. Miller
Staff Director , ’
Sclect Committee To Study Governmental
Operations With Respect To Intelligence
Activities '
Room G-308
- Dirksen Senate Office Building
Washington, D. C. 20510

Dear Mr. Miller:

In responsc to a request dated 9 March 1976 about

the Oswald file held by the Agency; thé attached 1is
forwarded for ybur information.

Sincerely,

(e Joa? E/Zu__

Walter IFlder
‘Review Staff

Attachment:.
As stated
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Attachment to: : =
Review Staff: 76-0070/1 L
1. The following CIA Staff Employees, all of whom
are now retired, participated in the preparation of DIR
86054 on 30 November 1963: ’ : .

’ : L . o
Originator: Mr. Louis Armstrong ‘ : ' h”
Coordinators: Mr. John M. Whitten, Mr. William e

- B. Tyng, Ms. Sue L. Darling
Authenticator: Mr. William B. Tyng (ﬁfot"'
Desmond FitzGerald)

Releasor: Mr. John M. Whitten ("for" J. C. King)

2. We believe that the Italian diplomat on the Cubana
flight No. 465 on 22 November 1963 from Mexico City to Havana, . p—
Cuba, was Mario MAURI who was accompanied by his wife, Maria )
Antonieta MAURI. We have been unable to determine who trans-
mitted the information contained in DIR 86054 to CIA and we
have not been able to locate any documents relating to this
matter.in Latin America Division files or the Oswald files.

: 3. We have been unable to locate any documents which
would indicate that there was a response to DIR 86054 from
Mexico City. .

4. Assuming there was nOfrgsponge'to DIR 86054, the
originating Headquarters component should have initiated
follow-up action if a response was not received. -

5. We'haVé been unab1e>to find any further information
relating to DIR 86054 in Latin America Division files.
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6. We do not have a copy of the C
the 22 November ‘1963 flight from Mexico.
we have determined that the following person
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s were on-that
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flight:
NAME NATIONALITY
. Jakob ETT -.Swiss
Hector LEMIEUX Canadian
Joseph POULIOT : Canadian.
Donald George CAMERON Canadian -
William POULIS - Canadian
Thomas Clark OSULD Canadian
Dungan MCPHERSON Canadian
Leo John DEST: Canadian
Thomas MURPHY - Canadian
Arthur EDMONDS : British
James DISINOP : British
~ Venancio OLIVAREZ Villaverde Spanish
- Jose Luis CACHO y Barcha Spanish
David FLOR Lechago : Spanish-
Maria Antonieta MAURI Italian
Mario MAURI Italian
Maarten Van DERPLAAT Dutch
PR

Dipiomat‘

Unknown
Unknown
Unknown
Unknown
Unknown
Unknown

- Unknown

Unknown

" Unknown

Unknown
Unknown
Unknown
Unknown
Unknown

Diplomat -
Diplom?t.
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